

Why Is Israel Bulldozing Cemeteries in Gaza? Mike Whitney

By [Mike Whitney](#)

Global Research, September 19, 2024

Region: [Middle East & North Africa](#)

Theme: [Law and Justice](#)

In-depth Report: [PALESTINE](#)

Scroll down to read the article in Arabic. AI translation

قم بالتمرير لأسفل لقراءة المقال باللغة العربية

لماذا تقوم إسرائيل بجرف المقابر في غزة؟ مايك ويتني

According to CNN:

The Israeli military has desecrated at least 16 cemeteries in its ground offensive in Gaza,... leaving gravestones ruined, soil upturned, and, in some cases, bodies unearthed...

In Khan Younis, in southern Gaza, where fighting escalated earlier this week, Israeli forces destroyed a cemetery, removing bodies in what the Israel Defense Forces (IDF) told *CNN* was part of a search for the remains of hostages seized by Hamas during the October 7 terror attacks. [CNN](#)

Why are they doing this?

The IDF has produced no evidence of hostages, land mines, tunnels, weapons-caches or Hamas militants. It's all an excuse to destroy the plots of land where people bury their loved ones. But, why? These graveyards pose no security threat to the IDF or to the Israeli state. They're just cemeteries.

CNN has reviewed satellite imagery and social media footage showing the destruction of cemeteries and witnessed it firsthand while traveling with the IDF in a convoy. Together **the evidence reveals a systemic practice** where Israeli ground forces have advanced across the Gaza Strip.

The intentional destruction of religious sites, such as cemeteries, violates international law, except under narrow circumstances relating to that site becoming a military objective, and legal experts told *CNN* that Israel's acts could amount to war crimes. *CNN*

You can tell that the journalist covering this story is disturbed by what he's seen. He's disturbed because plowing up the withered remains of loved ones –and leaving them to rot in the sun among clods of dirt and broken headstones– is a shockingly callous and evil thing to do. We don't expect humans to behave this way. We expect them to show some small amount of respect for the dead. But, here, we see the exact opposite. Here, we see corpses

treated like garbage that must be disposed of so the settlement project can move ahead.

Here's *CNN's* televised report:

The israelis have destroyed 16 cemeteries in Gaza, & unearthed dozens of bodies, under the pretext they were looking for the remains of israelis
pic.twitter.com/1LZMxyE4oy

— Sarah Wilkinson (@swilkinsonbc) [January 19, 2024](#)

It's worth noting, **that other cemeteries in Gaza, that contain the bodies of Christians and Jews, have not been disturbed, which suggests that the policy is directed at a particular ethnicity, Arabs.**

It's also worth noting that the destruction of cemeteries is a clear violation of international law under the Rome Statute. This reinforces the claim that Israel is conducting a genocide, in fact, South Africa has referred to the IDF's destruction of cemeteries in Gaza as evidence of genocide in its case at the International Court of Justice. Keep in mind, the definition of genocide goes beyond the mass killing of a particular ethnic group. It refers to "a policy to destroy a group, in whole or in part." Raphael Lemkin's Definition of Genocide helps to clarify this point:

... genocide does not necessarily mean the immediate destruction of a nation.... It is intended rather to signify **a coordinated plan of different actions aiming at the destruction of essential foundations of the life of national groups, with the aim of annihilating the groups themselves....**

The crime of genocide should be recognized therein as a conspiracy to exterminate national, religious or racial groups.... The formulation of the crime may be as follows:

"Whoever, while participating in a conspiracy to destroy a national, racial or religious group, undertakes an attack against life, liberty or property of members of such groups is guilty of the crime of genocide." [Raphael Lemkin's Definition of Genocide](#), genocidewatch.com

Does the deliberate destruction of Palestinian cemeteries "signify a coordinated plan (aimed) at the destruction of essential foundations of the life..... with the aim of annihilating the groups themselves?

It does.

And is the destruction of cemeteries "an attack against life, liberty or property" of the Palestinians with the intention of "destroying the group in whole or in part"?

Yes, it is.

Then Israel's actions meet the legal definition of genocide. This is from an article at The Atlantic Council:

When the IDF razes Gazan cemeteries, it also razes Palestinian heritage, culture, and claims to the land....

white settlers in the United States frequently desecrated Indigenous burial grounds in a centuries-long campaign of cultural destruction and ethnic cleansing. Likewise, **Nazis desecrated and destroyed countless Jewish cemeteries during the Holocaust, often using headstones as construction materials in a blatant effort to excise both Jewish people and Jewish heritage from occupied German territories....**

the IDF's alleged treatment of cemeteries outside of direct conflict with Hamas is also noteworthy, given **cemetery desecration's well-established place in the history of genocide**. Cemetery desecration and genocide are so intimately linked that Raphael Lemkin, coiner of the term "genocide," even recommended outlawing the practice in early drafts of the 1948 Genocide Convention. [Razing the dead: Contextualizing IDF cemetery desecration in Gaza](#), The Atlantic Council

The desecration of cemeteries is such a malignant act, it's hard to fully grasp. What sinister impulse motivates a nation's leaders to direct their troops to obliterate their adversary's burial grounds? It's an act of pure barbarism bordering on criminal psychoses. The only conclusion we can draw is that Israel is not satisfied with merely obliterating the schools, hospitals, universities, mosques and vital infrastructure. They are not satisfied with merely slaughtering tens of thousands of civilians who are not connected in any way to the attacks of October 7. No. **They are determined to eradicate any trace of the people who have occupied the land for the last two thousand years in order to concoct a fabricated history in which Zionist Jews are at the center of the narrative.** This is from an article titled Necroviolence in Palestine:

...Jason De Leon brought forward the concept of necroviolence ..He defines it as:

"Violence performed and produced through the specific treatment of corpses that is perceived to be offensive, sacrilegious, or inhumane by the perpetrator, the victim (and her or his cultural group), or both." – Jason De Leon in *The Land of Open Graves*, p.69[2]

...

The Zionist regime's use of necroviolence.... Demolition of historic gravesites

The Zionist regime has made the demolition of cemeteries a key arena for necroviolence **to facilitate colonial expansion and historical erasure....** The regime has not only prevented the burial of Palestinian bodies, it has also gone to the extent of attacking the already buried, violating their bodies for further territorial expansion.

This also marks a step towards the complete erasure of the Palestinian experience, as many of these grave sites are centuries old, holding within them not only a history of Palestinian belonging, but one of resistance through the presence of martyrs who resisted decades of occupation. The Zionist regime thus denies Palestinians agency in one of the few forms it has left to exercise; that is, the traces of their heritage, identity, and history on ground.

Conclusion

Here, we gain insight into the logic of Zionist colonialism, which **necessitates full control over every aspect of the Palestinian individual, both in life and death; in all forms of existence....**, the regime's exercise of necroviolence is a confirmation

that Zionist colonialism continues long after death... **Erasing all traces of Palestinian culture, heritage, and identity works as an attack on the legitimacy of the Palestinian experience....** [Necroviolence in Palestine](#), Words of Solidarity

That pretty-well sums it up. Israel's destruction of Palestinian cemeteries is a critical part of the ethnic cleansing campaign the goal of which is not simply to physically remove the native population but to expunge any trace of their historic existence.

It would be hard to imagine a more diabolical plan.

*

Click the share button below to email/forward this article to your friends and colleagues. Follow us on [Instagram](#) and [Twitter](#) and subscribe to our [Telegram Channel](#). Feel free to repost and share widely Global Research articles.

[Get Your Free Copy of "Towards a World War III Scenario: The Dangers of Nuclear War"!](#)

This article was originally published on [The Unz Review](#).

Michael Whitney is a renowned geopolitical and social analyst based in Washington State. He initiated his career as an independent citizen-journalist in 2002 with a commitment to honest journalism, social justice and World peace.

He is a Research Associate of the Centre for Research on Globalization (CRG).

Featured image: One of the hundreds of 'targets' bombed by Israel during its latest war on Gaza. (Photo: Mahmoud Ajjour, The Palestine Chronicle)

Why Is Israel Bulldozing Cemeteries in Gaza?

by Mike Whitney

لماذا تقوم إسرائيل بجرف المقابر في غزة؟ مايك ويتني

CNN: [قوات الدفاع الإسرائيلية تدمر مقابر في غزة](#)

لقد قام الجيش الإسرائيلي بتدنيس ما لا يقل عن 16 مقبرة في هجومه البري على غزة، مما أدى إلى تدمير شواهد القبور، وقلب التربة، وفي بعض الحالات إخراج الجثث من تحت الأرض...

قالت قوات الدفاع الإسرائيلية لشبكة CNN من البحث [قوات الدفاع الإسرائيلية تدمر مقابر في غزة](#)، "فيما قالت قوات الدفاع الإسرائيلية لشبكة عن رفات الرهائن الذين احتجزتهم حماس خلال الهجمات الإرهابية في السابع من أكتوبر/تشرين الأول

لماذا يفعلون هذا؟

ولم يقدم جيش الدفاع الإسرائيلي أي دليل على وجود رهائن أو ألغام أرضية أو أنفاق أو مخابئ أسلحة أو مسلحين من حماس. وكل هذا مجرد ذريعة لتدمير قطع الأراضي التي يدفن فيها الناس أحبائهم. ولكن لماذا؟ إن هذه المقابر لا تشكل أي تهديد أمني لجيش الدفاع الإسرائيلي أو للدولة الإسرائيلية. إنها مجرد مقابر

بمراجعة صور الأقمار الصناعية ومقاطع الفيديو على وسائل التواصل الاجتماعي التي تظهر CNN □□□□ □□□□ □□□□ تدمير المقابر، وشاهدت ذلك بنفسها أثناء السفر مع جيش الدفاع الإسرائيلي في قافلة. **وتكشف الأدلة مجتمعة عن ممارسة منهجية** حيث تقدمت القوات البرية الإسرائيلية عبر قطاع غزة

إن التدمير المتعمد للمواقع الدينية، مثل المقابر، ينتهك القانون الدولي، إلا في ظروف ضيقة إن تصرفات إسرائيل CNN تتعلق بتحويل هذا الموقع إلى هدف عسكري، وقال خبراء قانونيون لشبكة قد ترقى إلى جرائم حرب

إن الصحافي الذي غطى هذه القصة منزعج مما شاهده. فهو منزعج لأن حرث بقايا أحبائه الذابلة - وتركها تتعفن في الشمس وسط كتل من التراب وشواهد القبور المكسورة - هو فعل قاسٍ وشرير إلى حد صادم. ونحن لا نتوقع من البشر أن يتصرفوا بهذه الطريقة. بل نتوقع منهم أن يظهروا قدراً ضئيلاً من الاحترام للموتى. ولكننا نرى هنا العكس تماماً. فنحن نرى هنا جثثاً تُعامل وكأنها قمامة يجب التخلص منها حتى يتسنى لمشروع الاستيطان أن يمضي قدماً

CNN : وهنا تقرير تلفزيوني لشبكة

ومن الجدير بالذكر أن المقابر الأخرى في غزة، التي تحتوي على رفات المسيحيين واليهود، لم يتم المساس بها، مما يشير إلى أن السياسة موجهة ضد عرقية معينة، وهي العرب

ومن الجدير بالذكر أيضاً أن تدمير المقابر بشكل انتهاكاً واضحاً للقانون الدولي بموجب نظام روما الأساسي. وهذا يعزز الادعاء بأن إسرائيل تمارس إبادة جماعية، بل إن جنوب أفريقيا أشارت إلى تدمير جيش الدفاع الإسرائيلي للمقابر في غزة كدليل على الإبادة الجماعية في قضيتها أمام محكمة العدل الدولية. ولنتذكر أن تعريف الإبادة الجماعية يتجاوز القتل الجماعي لجماعة عرقية معينة. فهو يشير إلى "سياسة لتدمير مجموعة، كلياً أو جزئياً". ويساعد تعريف رافائيل ليكنين للإبادة الجماعية في توضيح هذه النقطة

إن الإبادة الجماعية لا تعني بالضرورة التدمير الفوري لأمة ما... بل إنها تهدف إلى الإشارة إلى خطة منسقة ... من الإجراءات المختلفة التي تهدف إلى تدمير الأسس الأساسية لحياة الجماعات الوطنية، بهدف القضاء على الجماعات نفسها

[جرائم ضد الإنسانية: إسرائيل تقتل 58 طفلاً فلسطينياً في 7 أيام](#)

ويجب أن يُعترف بجريمة الإبادة الجماعية في هذه المادة باعتبارها مؤامرة لإبادة جماعات وطنية أو دينية أو عرقية... ويمكن صياغة الجريمة على النحو التالي

كل من يقوم، أثناء مشاركته في مؤامرة لتدمير جماعة وطنية أو عرقية أو دينية، بالهجوم على حياة أو حرية أو ممتلكات أعضاء هذه الجماعات يكون مذنباً بجريمة الإبادة الجماعية. [تعريف رافائيل](#) genocidewatch.com ، [ليمكن للإبادة الجماعية](#)

هل يشير التدمير المتعمد للمقابر الفلسطينية إلى "خطة منسقة تهدف إلى تدمير الأسس الأساسية للحياة... بهدف إبادة المجموعات نفسها؟

إنه كذلك.

وهل يعتبر تدمير المقابر "اعتداء على حياة أو حرية أو ممتلكات" الفلسطينيين بقصد "تدمير المجموعة كلياً أو جزئياً"؟

نعم إنه كذلك.

إن تصرفات إسرائيل تتفق مع التعريف القانوني للإبادة الجماعية. وهذا مقتطف من مقال في المجلس الأطلسي

عندما يقوم جيش الدفاع الإسرائيلي بهدم مقابر غزة، فإنه يهدم أيضاً التراث والثقافة الفلسطينية ومطالبات الفلسطينيين بالأرض

في الولايات المتحدة، دنس المستوطنون البيض مقابر السكان الأصليين في حملة استمرت قرونًا من التدمير الثقافي والتطهير العرقي. وعلى نحو مماثل، دنس النازيون ودمروا عددًا لا يحصى من المقابر اليهودية أثناء الهولوكوست، وغالبًا ما استخدموا شواهد القبور كمواد بناء في محاولة صارخة لاستئصال الشعب اليهودي والتراث اليهودي من الأراضي الألمانية المحتلة.

إن معاملة جيش الدفاع الإسرائيلي المزعومة للمقابر خارج الصراع المباشر مع حماس جديرة بالملاحظة أيضًا، نظرًا للمكانة الراسخة لتدنيس المقابر في تاريخ الإبادة الجماعية. إن تدنيس المقابر والإبادة الجماعية مرتبطان ارتباطًا وثيقًا لدرجة أن رافائيل ليمكين، صاغ مصطلح "الإبادة الجماعية"، أوصى بحظر هذه الممارسة في المسودات الأولى لاتفاقية الإبادة الجماعية لعام 1948. [هدم الجثث: سياق تدنيس جيش الدفاع الإسرائيلي للمقابر في غزة](#)، المجلس الأطلسي

إن تدنيس المقابر عمل خبيث إلى حد يصعب معه استيعابه بالكامل. فما الدافع الشرير الذي يدفع زعماء أمة إلى توجيه قواتهم لتدمير مقابر أعدائهم؟ إنه عمل همجي خالص يقترب من الذهان الإجرامي. والاستنتاج الوحيد الذي يمكننا التوصل إليه هو أن إسرائيل لا تكتفي بتدمير المدارس والمستشفيات والجامعات والمساجد والبنية الأساسية الحيوية. ولا تكتفي بقتل عشرات الآلاف من المدنيين الذين لا علاقة لهم بأي شكل من الأشكال بهجمات السابع من أكتوبر. بل إنها عازمة على محو أي أثر للشعب الذي احتل الأرض خلال الألفي عام الماضية من أجل اختلاق تاريخ ملفق يكون فيه اليهود الصهاينة في مركز السرود. وهذا مقتطف من مقال بعنوان "العنف ضد الموتى في فلسطين

: طرح جيسون دي ليون مفهوم العنف ضد الموتى .. وهو يعرفه على النحو التالي

العنف الذي يتم تنفيذه وإنتاجه من خلال المعاملة الخاصة للجثث والتي يُنظر إليها على أنها مسيئة أو تدينسية أو غير إنسانية من قبل الجاني أو الضحية (ومجموعتها الثقافية) أو كليهما. " - جيسون دي ليون في أرض القبور [المفتوحة، ص 69]

...

استخدام الكيان الصهيوني للعنف ضد الموتى....هدم القبور التاريخية

لقد جعل الكيان الصهيوني من هدم المقابر ساحة رئيسية للعنف من أجل تسهيل التوسع الاستعماري ومحو التاريخ ... ولم يمنع الكيان الصهيوني دفن جثث الفلسطينيين فحسب، بل وصل الأمر إلى حد الاعتداء على الجثث المدفونة بالفعل وانتهاك حرمتها من أجل المزيد من التوسع الإقليمي.

وهذا يمثل أيضًا خطوة نحو المحو الكامل للتجربة الفلسطينية، حيث أن العديد من هذه المواقع القبورية عمرها قرون، وتحمل في طياتها ليس فقط تاريخ الانتماء الفلسطيني، بل وتاريخ المقاومة من خلال وجود الشهداء الذين قاوموا عقودًا من الاحتلال. وبالتالي، فإن النظام الصهيوني يحرم الفلسطينيين من القدرة على التصرف في أحد الأشكال القليلة المتبقية له لممارستها؛ أي آثار تراثهم وهويتهم وتاريخهم على الأرض.

خاتمة

وهنا نتعرف على منطق الاستعمار الصهيوني الذي يستلزم السيطرة الكاملة على كل جانب من جوانب الفرد الفلسطيني، سواء في الحياة أو الموت؛ في كل أشكال الوجود ... إن ممارسة النظام للعنف ضد الموتى هي تأكيد على أن الاستعمار الصهيوني يستمر لفترة طويلة بعد الموت... إن محو كل آثار الثقافة والتراث والهوية الفلسطينية يعمل بمثابة هجوم على شرعية التجربة الفلسطينية... [العنف ضد الموتى في فلسطين](#)، كلمات تضامن

إن هذا يلخص الأمر بشكل جيد. إن تدمير إسرائيل للمقابر الفلسطينية يشكل جزءاً أساسياً من حملة التطهير العرقي التي لا تهدف إلى إزالة السكان الأصليين جسدياً فحسب، بل إلى محو أي أثر لوجودهم التاريخي.

ومن الصعب أن نتخيل خطة أكثر شيطانية من هذه

*

انقر على زر المشاركة أدناه لإرسال هذه المقالة عبر البريد الإلكتروني أو إعادة توجيهها إلى أصدقائك وزملائك. الخاصة بنا . لا تتردد في إعادة نشر ومشاركة [Telegram](#) واشترك في قناة [Twitter](#) و [Instagram](#) تابعنا على على نطاق واسع Global Research مقالات

[احصل على نسختك المجانية من كتاب "نحو سيناريو الحرب العالمية الثالثة: مخاطر الحرب النووية"](#)

[The Unz Review](#) .

المقالة المنشورة في [The Unz Review](#) هي نسخة مجانية من كتاب "نحو سيناريو الحرب العالمية الثالثة: مخاطر الحرب النووية" الذي تم نشره في عام 2002 بواسطة مركز أبحاث أبحاث العالميات (CRG).

(CRG).

المقالة المنشورة في [The Unz Review](#) هي نسخة مجانية من كتاب "نحو سيناريو الحرب العالمية الثالثة: مخاطر الحرب النووية" الذي تم نشره في عام 2002 بواسطة مركز أبحاث أبحاث العالميات (CRG).

Global Research المصدر الأصلي لهذه المقالة هو
حقوق الطبع والنشر © [مايك ويتني](#) ، الأبحاث العالمية، 2024

[التعليق على مقالات الأبحاث العالمية على صفحتنا على الفيسبوك](#)

[كن عضوًا في Global Research](#)

The original source of this article is Global Research
Copyright © [Mike Whitney](#), Global Research, 2024

[Comment on Global Research Articles on our Facebook page](#)

[Become a Member of Global Research](#)

Articles by: [Mike Whitney](#)

Disclaimer: The contents of this article are of sole responsibility of the author(s). The Centre for Research on Globalization will not be responsible for any inaccurate or incorrect statement in this article. The Centre of Research on Globalization grants permission to cross-post Global Research articles on community internet sites as long the source and copyright are acknowledged together with a hyperlink to the original Global Research article. For publication of Global Research articles in print or other forms including commercial internet sites, contact: publications@globalresearch.ca
www.globalresearch.ca contains copyrighted material the use of which has not always been specifically authorized by the copyright owner. We are making such material available to our readers under the provisions of "fair use" in an effort to advance a better understanding of political, economic and social issues. The material on this site is distributed without profit to those who have expressed a prior interest in receiving it for research and educational purposes. If you wish to use copyrighted material for purposes other than "fair use" you must request permission from the copyright owner.

For media inquiries: publications@globalresearch.ca